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◎學生辦理休學、退學繳交學雜費退費標準 Tuition Fee Refund Standards for Leave of 

Suspension or Expulsion: 

學生辦理休學、退學繳交學雜費退費標準表 

Tuition Fee Refund Standards for Leave of Absence or Withdrawal 

 休學、退學期間 

Time Point of Applying for Leave of 

Suspension or Expulsion 

繳費項目 

Items 

退費標準 

Refund Standards 

1 註冊截止日(含)前 

By the registration deadline 

所繳各項費用 

All Required Fees 

免繳費  

已繳費者，全額退費 

Exempt from the payment 

There will be full refund of all fees 

for those who have already paid 

2 註冊截止次日至開學之前一日 

After the registration deadline and before 

the 1st day of the classes(not included) 

所繳各項費用 

All Required Fees 

學費退 2/3，其餘各費全額退費 

A 2/3 refund of tuition and full 

refund of other fees 

3 自開學日起未逾學期 1/3 (含) 

Before the first 1/3 of the semester is 

completed, counting from the 1st day of 

the classes 

學雜費或學雜費基數 

Tuition and 

miscellaneous fees or 

basic tuition and fees 

全額退 2/3 

A 2/3 refund of all fees 

4 自開學日起逾學期 1/3，未逾學期 2/3 

After the first 1/3 but before the 2/3 of 

the semester is completed, counting from 

the 1st day of the classes 

學雜費或學雜費基數 

Tuition and 

miscellaneous fees or 

basic tuition and fees 

全額退 1/3 

A 1/3 refund of all fees 

5 自開學日起逾學期 2/3 

After 2/3 of the semester is completed, 

counting from the 1st day of the classes 

所繳各項費用 

All Required Fees 

全部不退 

All fees paid are non-refundable 

 上列各休學、退學時間之計算，以學生於本校「休、退、復學線上申請系統」登陸之時間(申請日)

為計算基準日。 

The calculation of “Time Point of Applying for Leave of Suspension or Expulsion” in this table is based on 

the date of students’ applications for the leave of suspension or expulsion on the Student Information 

System. 

 未填學生平安保險費放棄申請表者，該費用不退，學生平安保險費放棄申請表由學務處生輔組提供

及確認。 

To apply for the cancellation of Student Insurance, please contact the Office of Student Affairs. 
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◎本校獎學金 CMU Scholarships 

 博士生 For international Ph.D. students 

1. 入學第 1 學年至第 4 學年學雜費全免。 

Tuition waiver for 4 academic years. 

2. 第 1 學年給予生活助學金，每人每月新臺幣 20,000 元。 

CMU will provide a monthly stipend of NT$20,000 for the 1st academic year starting 

from September or the start month of your study. 

3. 第 2 學年起，得依本校「教師指導博士生助學金配套措施」領取助學金。連結之

名單為有意願給予博士研究生每月約新臺幣 20,000 元助學金之教授。 

CMU faculty members on the linked list are willing to provide a monthly stipend of at 

least NT$20,000 to students starting from the 2nd academic year. Please find your PhD 

mentor as soon as possible. (https://cmucia.cmu.edu.tw/news_detail.php?sn=1)  

4. 學業成績優秀之博士生可爭取至多高達每月新臺幣 60,000 元之助學金。 

Outstanding PhD students can compete for an outstanding scholarship for up to 

NT$60,000 per month. 

5. 須檢附英文能力達 IELTS 6.0(含)以上或具備等同程度之英文能力證明文件。 

Ph.D. students must submit a certificate of English proficiency with IELTS score 6.0 

(or above), or equivalent level of other official global English proficiency tests. 

 碩士生 For international master students 

1. 入學第 1 學年學雜費全免。 

Tuition waiver for the 1st academic year. 

2. 連結之名單為有意願給予碩士研究生每月約新臺幣 10,000 元助學金之教授。

(https://cmucia.cmu.edu.tw/news_detail.php?sn=1) 

CMU faculty members on the linked list are willing to provide a monthly stipend of at 

least NT$10,000 to students. Please find your Master mentor as soon as possible. 

(https://cmucia.cmu.edu.tw/news_detail.php?sn=1) 

 於本校就讀滿一學期者，每學期可申請爭取外國學生獎學金，金額為每學期新臺幣

10,000-50,000 元。 

For Full-time international students who have completed 1 semester of study at CMU can 

compete for a scholarship of NT$10,000 - 50,000 every semester. 

 詳細獎學金資訊請聯絡國際學生中心：isc@mail.cmu.edu.tw 

For CMU scholarship information, please contact International Student Center: 

isc@mail.cmu.edu.tw 

 

 
 


